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Résumé
La resposabilité civile du gestionnaire de la societé par actions,y compris
les membres du conseil d’administration est réglementée par le |égislateur
selon I’article 715 bis 23 du code de commerce, celle ci peut etre engagé par
la société elle méme, par les actionnaires ou par les tiers, dans le cas
d’infractions aux dispositions |égislative et réglementaires, applicables, violation
des statuts ou toutes fautes de getion.
Dans ces cas la responsabilité est fondée sur la qualification d’un
manquement fautif, d’un préjudice et d’un lien de causalité.
Les Mots clés : La resposabilité civile, gestionnaire, la societé par actions,
violation des statuts, la faute, préjudice, d’un préjudice et le lien de causalité.
Abstract
The civil liability of the manager of the joint-stock company, uncluding
the membres of the board of directors, is regulated by the legislator according
to article 715 bis 23 of the code commerce, this one can be raised by the
company itself, by sharholders or by third parties, in the case of breaches of
applicable laws and regulation, violation of the statutes, or any management
mistakes, in such cases, the liability is based on the characterization of an
improper breach, injury and causal link between fault and injury.
Keywords : civil liability, the manager, the joint—stock company, violation of the

statutes, fault, injury, causal link between fault and injury.



